
Poznatky ke konfliktu Františka 
Baleje a Lukáše Stančíka ve videu 
s názvem „Balej vs Stančík_Finální
střih.mp4“ zde:
https://drive.google.com/file/d/
1ZhMMp-h1PjdaCrfLv-
WicN3sQZZCPJ6B/view

Shrnut  í pohledu Lukáše Stančíka na   
Františka   Baleje  : 

Je to arogantní člověk, který přišel 
provokovat. Nedá se s ním jednat.

Důvod Františkovi návštěv  y  :

Chtěl si ověřit, jaké je to, když se lidem dokazuje sebereflexe v terénu oproti tomu, když sedí jen za 
počítačem.

Časy záznamu a detailnější připomínky:

9:48 – Lukáš tvrdí „Jediné co člověka osvobozuje je pravda, která je vyslovená z lásky.“. To ale 
není vše. Pravda může být impulz k tomu, že si člověk začne uvědomovat nepříjemnou skutečnost, 
ale musí v sobě najít tu pokoru si problémy přiznat. Pokora určitě není v tom, že sám sebe bude 
vyvyšovat na Boha. Jako člověk hlásící se k učení Krista vím, že je důležité pokání a budování si 
vztahu s Kristem. To pak vede k té oné chtěné proměně srdce.

10:03 - Vytahování nemocí rukou není řešení. Je to jen odstranění následků, ale příčiny mohou být 
v nedobrém vztahu lidí k ostatním. Špatný duševní stav viz komentář výše.

10:43 – Lukáš prohlašuje, že když říká 5 let o tom, že lásku má v srdci, jak nemůže být 
manipulátor. No ale to může být znak pokrytectví, což je vlastně manipulace. Z videa jde vidět, že 
je nadměrně emotivní a volí při jednání přehnané vyjadřování. Neumí moc kontrolovat řeč.

14:50 - Zase problém jako v čase 9:48. Křikem se stav srdce nezmění a na vyháněni démonu není 
třeba křičet. Nesouvisí to s hlasivkami.

16:03 - Narážka na sociopaty. Na lidi bez emocí. Je špatné si myslet, že všechny emoce jsou 
vždycky špatné. Lidé bývají pod vlivem špatného paradigmat utlumit emoce obecně. Emoce je 
třeba brát jako impulz k jednání, ale to jednání musí být přiměřeným způsobem. Někteří lidé se 
domnívají, že je špatné jednat v závislosti na emocích, celkově emoce vypínají a nereagují vůbec v 
domnění, že jde o negativní ego a to je špatně. To pak vede do pasivní společnosti, co se za nic není 
schopná postavit.

18:38 - Linda udělá oběd vytáhne ho ven a řekne, že je oběd hotový. Pak se kouká na televizi s 
ostatními a nechá ho vychladnout, což  je jí vyčteno. Pokud oznámí, že je oběd hotový, je to na 
ostatních, jak se k tomu postaví a že si ho nechají vychladnout. Dopředu asi není jasné, jak dlouho 
bude pořad trvat. Pokud Linda zapomene oznámit, že je oběd na stole a nebo to oznámit dostatečně 
důrazně, může to vyvolávat v chlapech negativní emoce, když pak jsou postaveni před studené 
jídlo. Ta emoce je impulz k tomu se vyjádřit, ale je potřeba dělat to s úctou k druhým. Přeci jen to 
ona udělala pro ostatní oběd.
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Závěr:

Myslím si, že to je z velké části chyba systému, že lidem nedá smysluplné příležitosti nějak se 
uplatnit a pak si leckdo hledá cesty k všelijakým druhům ezo-podnikání. Ezo praktikám, které 
způsobují nedostatek sebereflexe a sebeovládání.

František to podnikl jako jakousi výpravu za průzkumem přímo v terénu. Řekl bych, že jeho jednání
bylo za hranou, ale to asi byla tak trochu součást experimentu.

Když někdo upozorňuje na způsob jednání ostatních a snaží se dát nějak najevo, co mu vadí, je 
potřeba se umět na to navnímat a jednat podle toho. Nepůsobit tam, kde to není vhodné. Člověk má 
nějakou hranici a při její překročení pak může reagovat agresivně. Na to bych nenahlížel nijak 
negativně.

Konflikt typu rvačka pak může být formou poučení se hledat třeba jiné cesty. Poučené, které zabere,
když jiné způsoby selhávají. Myslím si, že z toho důvodu někdy ani nemá žádný smysl se snažit 
takové rvačce nějak fyzicky bránit a nebo se emocemi do ní strhávat, pokud se nějak extrémně 
nevyhrotí, že by se třeba měli použít nějaké zbraně. Takto vlastně vzniknou úplně nesmyslně války.


